
Protokół Nr 1/2012
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu

z dnia 10 lutego 2012 r.

Obecni wg załączonej listy obecności (Nieobecny Radny S. Wrzeszczyński).

Przewodniczący Komisji  Pan Andrzej  Szczepkowski  przywitał  obecnych i  zapoznał  z 
następującym porządkiem posiedzenia:

 1. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Janowcu 
Kościelnym za 2011 r.
 2. Sprawozdanie z działalności Samorządowego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 
za 2011 r. 
 3. Opinia do projektów uchwał w sprawach:
a) przyjęcia Gminnego programu wspierania rodziny na lata 2012-2014; 
b) Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego mieszkańców Gminy Janowiec Kościelny 

na lata 2012-2015;
c) zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2019;
d) zmian w budżecie gminy na 2012 r.;
e) udzielenia dotacji dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nidzicy na realizację zadań 

związanych z inwestycją „Przebudowa/modernizacja bloku operacyjnego”;
f) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Janowiec Kościelny; 
g) zamiany nieruchomości;
h) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Janowiec Kościelny w 2012 r.;
i) określenia górnych stawek opłat za usługi odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości  oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych na terenie gminy Janowiec Kościelny;

j) utworzenia Punktów Przedszkolnych w Gminie Janowiec Kościelny;
k) uchwalenia regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich na terenie gminy Janowiec 

Kościelny; 
l) ustalenia zasad korzystania z sal sportowych w Gminie Janowiec Kościelny w czasie 

wolnym od zajęć lekcyjnych i pozalekcyjnych oraz ustalenie opłat za ich korzystanie;
m) poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od 

nieruchomości oraz ustalenia wynagrodzenia za inkaso;
n) przekazania zadań dla Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”;

 4. Analiza sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stanowiskach awansu zawodowego. 

 5. Analiza i ocena informacji o stanie bezpieczeństwa i ochrony p. poż. na terenie gminy 
Janowiec Kościelny. 

 6. Protest mieszkańców miejscowości Miecznikowo - Kołaki przeciwko planowej budowie 
wieży kratownicowej, służącej do przesyłania internetu szerokopasmowego wraz z 
infrastrukturą w mjsc. Miecznikowo – Kołaki.  

 7. Sprawozdanie  z wyłożenia do publicznego wglądu poprawionego projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego wraz z prognozą oddziaływania na 
środowisko, obejmującego fragment obrębu geodezyjnego Napierki.

 8. Sprawy różne. 

Przewodniczący zadał pytanie o uwagi w sprawie zmian w porządku obrad. 
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Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący poinformował, że do porządku obrad wprowadzony zostanie pkt. „3o” - 
uchwała  w  sprawie  ustalenia  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  członków  Ochotniczych  Straży 
Pożarnych. 

Komisja z aprobatą przyjęła przedstawioną zmianę. 

Komisja bez uwag przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia.
Ad. pkt 1 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Janowcu 
Kościelnym za 2011 r.

Kierownik  GOPS  Pani  Jadwiga  Komorowska  omówiła  przedłożone  sprawozdanie. 
Wyjaśnił,  że  budżet  w  stosunku  do  lat  ubiegłych  jest  zwiększony.  W  2011  łączna  kwota 
wydatków w budżecie wynosiła 3607866 złotych. Podkreśliła, że ustawodawca nie przewidział 
wykonywania  prac  społecznych  w  zamian  za  przekazywane  świadczenia  socjalne.  Osoby, 
które chcę w jakiś sposób pomagać w formie wolontariatu uczestniczą m.in. przy wydawaniu 
artykułów żywnościowych.  Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  realizuje  zadania  zlecone 
przewidziane przez ustawę o pomocy społecznej oraz ustawę o świadczeniach rodzinnych. Są 
to: składki na ubezpieczenie zdrowotne  za osoby pobierające zasiłki stałe, wynagrodzenia za 
sprawowanie  opieki  nad osobą ubezwłasnowolnioną,  zasiłki  rodzinne  wraz  z  dodatkami  (z 
tytułu urodzenia dziecka, opieki na dzieckiem w okresie urlopu wychowawczego, samotnego 
wychowywania  dziecka,  kształcenia  i  rehabilitacji  dziecka  niepełnosprawnego,  rozpoczęcia 
roku  szkolnego,  podjęcia  nauki  przez  dziecko  poza  miejscem  zamieszkania,  wychowania 
dziecka w rodzinie wielodzietnej). Poza tym osoby potrzebujące otrzymują zasiłki stałe, zasiłki  
okresowe,  zasiłki  celowe,  stypendia  szkolne,  dodatki  mieszkaniowe,  usługi  opiekuńcze, 
pokrywane  są  koszty  pobytu  w  Domach  Pomocy  Społecznej,   realizowane  jest  także 
dożywianie dzieci w szkołach. 

Radni  pytali,  czy  w  dalszym  ciągu  przekazywana  będą  pomoc  żywnościowa.  Pani 
Kierownik  wyjaśniła,  że  na  rok  bieżący GOPS przystąpił  ponownie  do  programu PEAD w 
ramach  którego  pozyskiwane  i  wydawane  są  artykuły  żywnościowe.  W  roku  2011 
zmagazynowano 27 142,40 kg  żywności. 

Przewodniczący  zwrócił  się  z  pytaniem,  dlaczego  zasiłków  wypłacanych  jest  coraz 
więcej. Pani Kierownik wyjaśniła, że rosną ceny żywności i innych artykułów, dlatego potrzebna 
jest większa pomoc. Społeczeństwo się starzeje, więc pomocowych środków potrzebnych jest 
coraz więcej. 

Radny Ambroziński poprosił o wyjaśnienie kwestii usług opiekuńczych. Pani Kierownik 
odpowiedziała, że w roku ubiegłym z usług opiekuńczych w środowisku domowym korzystało  
10  osób.  W  trzech  środowiskach  pracują  osoby  na  umowę  o  pracę,  a  w  pozostałych 
organizowana jest  opieka w ramach prac społecznie użytecznych.  Odpłatność za te usługi  
ustalona jest uchwałą Rady Gminy z 2004 roku. 

Pani  Komorowska  dodała,  że  w  ramach  wsparcia  osób  niepełnosprawnych  osoby 
kierowane są do Środowiskowego Domu Samopomocy w Szczepkowie Borowym. W roku 2011 
skierowano tam 33 osoby z terenu gminy Janowiec Kościelny i 30 z gminy Janowo. GOPS nie 
ponosi kosztów z tytułu pobytu osób w ośrodku. 

Radna Olszewska zwróciła się z pytaniem, czy GOPS wspiera także w problemach z 
zapłatą rachunków np.  za wodę. Kierownik wyjaśniła, że jeśli osoba spełnia kryteria to dostaje 
zasiłek okresowy z którego może pokryć należność. 

Komisja  pozytywnie  ustosunkowała  się  do  przedłożonego  Sprawozdania  z  działalności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2011 r. 
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Ad.pkt. 2 
Sprawozdanie z działalności Samorządowego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji za 
2011 r. 

Na  pytania  członków  komisji  odpowiadała  Pani  Kierownik  Barbara  Wrzeszczyńska. 
Pytania  dotyczyły  głównie  anonimowej  skargi  jaka  wpłynęła  w sprawie  organizacji  zabawy 
sylwestrowej  na  sali  gimnastycznej  Zespołu  Szkół  w  Janowcu  Kościelnym.  Pani  Kierownik 
podkreśliła, że SOKSiR wynajmuje lokal na czas  organizacji  zabawy, ponadto jest to czas 
wolny  od  nauki  szkolnej.  Podczas  imprezy  nie  ma  dostępu  do  sal  szkolnych,  uczestnicy 
korzystają  jedynie  z  sali  gimnastycznej,  w  kuchni,  przygotowywane  są  posiłki  przez 
pracowników stołówki.  Na  terenie  gminy nie  ma innego  lokalu  o  dużej  powierzchni,  gdzie 
imprezy tego typu mogłyby się odbywać i pomieścić tyle osób. Nadmieniła, że  w ostatnim balu  
sylwestrowym uczestniczyło ok. 150 osób, co wskazuje na to, że mieszkańcy chcą bawić się 
na tego typu imprezach i nie należy zaprzestawać ich organizacji. W celu zabezpieczenia sali 
zakupiono  specjalne  maty  chroniące  podłogę.  Skarga  dotyczyła  przede  wszystkim 
spożywanego  alkoholu.  SOKSiR  jako  organizator  nie  zapewniał  żadnych  napojów 
alkoholowych. Postępowanie policji w tej sprawie zostało umorzone. 

Radny Męziński zapytał, czy te same przepisy wynikające z ustawy o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, dotyczą także tego typu imprez organizowanych w 
świetlicach wiejskich np. w Safronce?

Pani Wójt wyjaśniła, że nie. Przepisy mają zastosowanie do pomieszczeń szkolnych a 
nie świetlic wiejskich. 

Komisja  zapoznała  się  z  treścią  sprawozdania  przedłożonego  przez  SOKSiR.  Pani 
Kierownik  dodała,  że  na  działalność  Ośrodka  Kultury  zostało  przewidziane  mniej  środków 
finansowych niż w roku ubiegłym, ale część środków postara się pozyskać z projektów. 

Radna  Olszewska  poprosiła,  aby dla  małych  dzieci  organizowane  były  kursy  tańca, 
ponieważ jest zainteresowanie ze strony rodziców. Mieszkańcy są bardzo zadowoleni z tego 
typu działań, alarmują, by organizowane były częściej.  Pani Kierownik przychyliła się do tej  
propozycji. 

Ad.pkt. 3 a.
Projekt  uchwały  w/s  przyjęcia  Gminnego programu wspierania  rodziny na  lata 

2012-2014.

Kierownik GOPS Pani Jadwiga Komorowska wyjaśniła, że obowiązek podjęcia uchwały 
wynika z art. 179 ust. 2 ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Źródłem 
finansowania programu będą środki własne gminy. Przyjęcie tego programu pozwala także na 
aplikowanie  o  środki  z  programów  pomocowych.  W  tym  czasie  program  nie  przewiduje 
żadnych kosztów. Sama ustawa przewiduje jednak koszty związane z zatrudnieniem asystenta 
rodziny. Pani Sekretarz dodała, że osoba ta ma nauczyć rodzinę poprawnego funkcjonowania 
m.in. poprzez naukę racjonalnego wydatkowania pieniędzy. 

Po analizie projektu uchwały Komisja jednogłośnie pozytywnie go zaakceptowała. 

Ad.pkt. 3 b. 
Projekt  uchwały  w/s  Programu  Ochrony  Zdrowia  Psychicznego  mieszkańców 

Gminy Janowiec Kościelny na lata 2012-2015.

Pani Kierownik poinformowała radnych, że Rada Ministrów rozporządzeniem ustanowiła 
Narodowy Program Ochrony Zdrowia  Psychicznego.  Program ten,  oraz  ustawa o  ochronie 
zdrowia  psychicznego  nakłada  na  samorządy  gminne  obowiązek  przyjęcia  programu  na 
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szczeblu  gminnym.  Celem  programu  jest  promocja  zdrowia  i  zapobieganie  zaburzeniom 
psychicznym oraz zapewnienie wielostronnej i powszechnie dostępnej opieki zdrowotnej oraz 
innych form opieki i pomocy niezbędnej do życia w środowisku rodzinnym i społecznym. 

Po analizie projektu uchwały Przewodniczący zaproponował głosowanie:
Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie  Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 
mieszkańców Gminy Janowiec Kościelny na lata 2012-2015?

za – 7 
przeciw – 0

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad.pkt. 3 c. 
Projekt uchwały w/s zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 

2019.

Pani  Skarbnik  Gminy  przedstawiła  zakres  wprowadzonych  zmian  w  Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy.  

Stosownie do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie zwiększa się  wydatki  i  
dochody budżetu na 2012 rok o kwotę 37994,93 zł.  Zwiększeniu uległy środki na wydatki o  
pozostałość z roku 2011 z programów realizowanych przez Referat Oświaty – 26994,93 zł. 

Po zapoznaniu z treścią uchwały Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 
uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 - 2019. 

Ad.pkt. 3 d. 
Projekt uchwały w/s zmian w budżecie gminy na 2012 r.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła zakres zmian wprowadzonych w budżecie gminy na 
2011 r. Ściśle wiążą się one ze zmianą Wieloletniej Prognozy Finansowej. W załączniku Nr 1  
wprowadzone  zostały  środki  (dział  921  rozdz.  92109  §  6207)  otrzymane  z  Urzędu 
Marszałkowskiego w związku z realizacją zadania : „Remont i wyposażenie świetlic wiejskich w 
Janowcu Kościelnym, Starych Połciach i Bielawach” - 106 704,00 zł. Dział 700 rozdz. 70005 § 
087 zmniejszono o kwotę 95 704,00 ponieważ wpływy ze sprzedaży majątku w 2012 r. nie 
osiągną kwoty, którą zakładano przy planowaniu budżetu na rok 2012. Dział 801 rozdz. 80106, 
80195 – środki pozostałe z roku 2011 na programy realizowane w dziale oświaty – 26 994,93 
zł. Ogółem zwiększono budżet o kwotę 37994,93 zł. 

Natomiast  w  załączniku  Nr  2  zostaną  wprowadzone  następujące  zmiany:  dział  801 
rozdz. 80106, 80195 wprowadzono środki z roku 2011 na poszczególne § zgodnie z wnioskiem 
Głównej  Księgowej  Projektów.  W dziale  851  rozdz.  85111  §  6220  wprowadza  się  dotację 
celową dla Szpitala Powiatowego w Nidzicy – 1000 zł. W dziale 852 rozdz. 85295 zgodnie z 
załączonym  w  materiałach  wnioskiem  GOPS  zwiększono  o  kwotę  10  000,00  zł.  Ogółem 
zwiększono budżet o 37 994,93 zł. 
Po analizie zmian w budżecie gminy Przewodniczący zaproponował głosowanie. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 r.?
7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący
Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Ad. pkt. 3 e. 
Projekt uchwały w/s udzielenia dotacji dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nidzicy na 

realizację  zadań  związanych  z  inwestycją  „Przebudowa/modernizacja  bloku 
operacyjnego”;

Pani Skarbnik wyjaśniła, że 29 grudnia 2011 r. uchwałą w sprawie zmian w budżecie 
Rada Gminy przewidziała udzielenie dotacji dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nidzicy w kwocie 
1000  zł.  W tym celu  środki  finansowe należy  przekazać  bezpośrednio  dla  ZOZ a  nie  jak 
wcześniej planowano za pośrednictwem Starostwa Powiatowego. 
Przewodniczący zaproponował głosowanie:

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla ZOZ w Nidzicy?
7 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący
Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawione propozycje. 

Ad. pkt. 3 f.
       Projekt uchwały w/s rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Janowiec 
Kościelny; 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że skarga w przeważającej części była już rozpoznana przez 
Radę  Gminy  w  listopadzie  ubiegłego  roku.  Wówczas  Rada  dokonując  analizy  stanu 
faktycznego  uznała  skargę  w  całości  za  bezzasadną.  Skarżący w  dalszym  ciągu  zarzuca 
Wójtowi bezczynność, zaniedbania, przewlekłe i biurokratyczne załatwianie spraw, naruszenia 
praworządności.  Dodała,  że  Skarżący  nie  odbiera  pism,  nie  wykazuje  woli  współpracy, 
ogranicza się jedynie do pisania kolejnych skarg, petycji, pism. Dodatkowo skarżący podnosi 
zarzuty w stosunku do Kierownika ZGK, który prowadzi postępowanie egzekucyjne w stosunku 
do zaległości z tytułu opłat za pobór wody. Skarży się też innych pracowników samorządowych. 
Zarzuty Skarżącego nie są uzasadnione. 

Komisja przeanalizowała stawiane przez Skarżącego zarzuty i uznała je za w całości 
bezzasadne. 

Przewodniczący zaproponował głosowanie nad projektem uchwały:
Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy, uznającego skargę za bezzasadną?

6– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący
(Podczas głosowania radna B. Olszewska nieobecna).
Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

Ad. pkt. 3 g.
       Projekt uchwały w/s zamiany nieruchomości.

Pan Kierownik  Stanisław Wrzeszczyński  wyjaśnił,  że  projekt  uchwały  ma  związek  z 
wnioskiem  mieszkańców  sołectwa  Smolany  –  Żardawy.  Planują  oni  utworzenie  miejsca 
rekreacji w miejscowości Smolany. Jedyna działka gminna na której mógłby taki plac powstać 
znajduje się w niedogodnym miejscu. Jeden z mieszkańców – Pan Marek Krystkiewicz wyraził  
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zgodę na zamianę działek, by plac powstał w centrum wsi. Gmina poniesie koszty związane z 
podziałem nieruchomości. 

Radni  wraz z materiałami na sesję otrzymali  mapę ze wstępnym projektem podziału 
nieruchomości.  Ponadto gmina planuje wystąpić do Agencji  Nieruchomości  Rolnych o dwie 
działki na łuku drogi – obok działki podlegającej zamianie, co zapewni mieszkańcom piękny 
teren na działalność rekreacyjno – sportową. 

Radni przystąpili do głosowania:
Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości?

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący
Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad. pkt. 3 h.
Projekt uchwały w/s przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Janowiec Kościelny w 2012 r.

Kierownik Referatu Gospodarki Terenowej wyjaśnił, że do końca ubiegłego roku gmina 
mogła mieć taki program, ale nie musiała. Ustawa została znowelizowana i zobowiązuje Radę 
Gminy do określania w drodze uchwały, corocznie do 31 marca takiego programu. Realizujemy 
takie  zadania  jak  zapewnienie  bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku,  w pierwszej 
kolejności  jednak  poszukujemy  dla  nich  właścicieli.  Podkreślił,  że  program  dotyczy  także 
zwierząt gospodarskich. W tej  kwestii  istotne jest  znalezienie odpowiedniego gospodarstwa 
rolnego, w celu zapewnienia miejsca tym zwierzętom. Projekt uchwały został wysłany celem 
uzgodnienia  do  Powiatowego  Inspektoraty  Weterynarii  w  Nidzicy  oraz  Kół  Łowieckich 
działających na terenie gminy Janowiec Kościelny. Jeśli w ciągu 21 dni od daty przesłania nie 
wniosą uwag, oznacza to, że akceptują program. 

Radni przystąpili do głosowania:
Kto  jest  za  przyjęciem  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Janowiec 
Kościelny w 2012 r.?

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący
Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały

Ad. pkt. 3 i.
Projekt uchwały w/s określenia górnych stawek opłat za usługi odbierania odpadów 
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości   oraz  opróżniania  zbiorników 
bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych  na  terenie  gminy  Janowiec 
Kościelny;

Pani Halina Wyszyńska – Kierownik SZGK zwróciła się z wnioskiem do Rady o ustalenie 
nowych stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych stałych. Wniosek swój uzasadnia 
tym, iż od ostatniej uchwały z 2009r . koszty paliwa znacznie wzrosły. Zwiększeniu uległy 
także  koszty  eksploatacyjne  samochodu  oraz  koszty  składowania  odpadów  i  opłat  za 
korzystanie  ze  środowiska.  Nowe  stawki  wyliczone  zostały  na  podstawie  kosztów 
poniesionych w 2011 r. 
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Radny Ambroziński zwrócił uwagę na fakt, iż w związku ze znacznym wzrostem liczby 
odbiorców,  koszty  powinny  ulec  zmniejszeniu.  Złożył  wniosek  o  odrzucenie  wniosku  w 
całości.  Uważa,  że  należy  uwzględnić  przyszły  „podatek  śmieciowy”,  w  połączeniu  z 
podwyżką  będzie  to  zbyt  duże  obciążenie  dla  mieszkańców.  Jeśli  Rada  chce,  aby 
mieszkańcy korzystali z sytemu odbioru odpadów, to nie może drastycznie podnosić cen,  
ponieważ śmieci znajdą się w lasach. Należy zachęcać mieszkańców do przekazywania 
odpadów,  a  podnosząc  cenę  zniechęcimy  społeczeństwo.  Pani  Wójt  Gminy  również 
wnioskowała o odrzucenie wniosku Kierownika SZGK, argumentując, że przy ogromnym 
zaangażowaniu  pracowników Urzędu  Gminy  wzrosła  liczba  gospodarstw,  które  zawarły 
umowy na odbiór śmieci, dokładnie o 30%. Ponadto, za chwilę będziemy ustalać podatek 
śmieciowy. Podniesiona została cena poboru wody i odprowadzenia ścieków, będzie to zbyt 
duże obciążenie dla mieszkańców. 

Przewodniczący przedstawił wniosek radnego Ambrozińskiego pod głosowanie:

Kto jest za odrzuceniem wniosku SZGK  w całości?
3 – za
2 – przeciw
2-  wstrzymujące

Komisja negatywnie ustosunkowała się do wniosku Samorządowego Zakładu Gospodarki 
Komunalnej. 

Ad. pkt. 3 j.
Projekt  uchwały  w/s  utworzenia  Punktów  Przedszkolnych  w  Gminie  Janowiec 
Kościelny;

Pani Wójt poinformowała, że zgodnie z założeniami projektu, na który gmina pozyskała 
środki  z  Europejskiego  Funduszu  Społecznego,  zostały  utworzone  trzy  punkty 
przedszkolne:  w Janowcu Kościelny,  w Waśniewie  – Grabowie  oraz w Safronce.  W tej 
kwestii, zgodnie z projektem, konieczna jest uchwała Rady Gminy, określająca organizację 
Punktów Przedszkolnych. 

Po analizie projektu uchwały Komisja jednogłośnie pozytywnie go zaakceptowała. 

Ad. pkt. 3 k.
Projekt  uchwały  w/s  uchwalenia  regulaminu  korzystania  ze  świetlic  wiejskich  na 
terenie gminy Janowiec Kościelny; 

Pani Wójt wyjaśniła, że wymogiem jest, aby świetlice posiadały regulaminy korzystania z  
nich. W szczególności odnosi się on do świetlic wyremontowanych z których mieszkańcy 
będą korzystali. Projekt uchwały reguluje zakres wynajmu świetlic, utrzymania i nadzoru. 

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich na terenie gminy. 
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Ad. pkt. 3 l.
Projekt  uchwały  w/s  ustalenia  zasad  korzystania  z  sal  sportowych  w  Gminie 
Janowiec  Kościelny  w  czasie  wolnym  od  zajęć  lekcyjnych  i  pozalekcyjnych  oraz 
ustalenie opłat za ich korzystanie;

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały, który dostali radni uzyskał negatywną opinię 
radcy prawnego w części zawartej w § 4 i § 7. Według opinii radcy, Rada nie może ustalać 
stawek opłat za korzystanie z sal sportowych. Będą one zatem określane w umowie najmu.  
Natomiast  wg  opinii  radcy § 7 jest  nie  zgodny z  ustawą o wychowaniu  w trzeźwości  i  
przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Pani Wójt wnioskowała o zmianę omówionych zapisów. 
Komisja  zadecydowała o usunięciu  z  projektu uchwały obu negatywnie  zaopiniowanych 
przez radcę paragrafów. 
Projekt uchwały po zmianach zostanie dostarczony Komisji wraz z zaproszeniami na sesję. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały po zmianach. 

Ad. pkt. 3 m. Projekt uchwały w/s poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku 
leśnego i podatku od nieruchomości oraz ustalenia wynagrodzenia za inkaso;

Pani Wójt wyjaśniła, że powierzenie funkcji inkasenta musi nastąpić w drodze Uchwały 
Rady Gminy. Uchwała Rady Gminy winna określać: imię i  nazwisko inkasenta, miejsce za-
mieszkania inkasenta oraz nazwę sołectwa, w którym wyznaczony inkasent będzie dokonywał 
poboru podatków. We wszystkich sołectwach dokonano wyboru nowych Sołtysów, w związku z 
czym należy dokonać zmiany uchwały określającej inkasentów podatku od nieruchomości, rol -
nego i leśnego. W projekcie uchwały negatywną opinię radcy uzyskał § 3  ust. 2, w związku z 
czym zostaje wykreślony. Nowy projekt uchwały radni otrzymają wraz z zaproszeniami na se-
sję. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały po zmianach. 

Ad. pkt. 3 n. 
Projekt  uchwały  w/s  przekazania  zadań  dla  Ekologicznego  Związku  Gmin 
„Działdowszczyzna”

Pani  Wójt  poinformowała,  że  w  związku  ze  zmianą  ustawy  nałożony  został  nowy 
obowiązek – tzw. „podatek śmieciowy”. Zadania związane z gospodarką odpadami w dużym 
zakresie  przekazane  mamy  na  rzecz  EKZ  „Działdowszczyzna”.  Trwają  spekulację,  nie 
wiadomo,  czy  będzie  możliwość,  aby  w  dalszym  ciągu  gmina  mogła  powierzyć  zadania 
Związkowi, czy będzie musiała ogłosić konkurs i wyłonić wykonawcę. W związku z tą sytuacją 
EZG „Działdowszczyzna” zobowiązał się do przygotowania projektu uchwały w tej sprawie. Do 
dnia dzisiejszego projekt ten nie został przedłożony, więc uchwała nie znajdzie się w porządku 
obrad najbliższej Sesji.

Komisja przyjęła powyższą informację.  

Ad. pkt. 3 o . 
Projekt  uchwały  w/s  ustalenia  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  członków  Ochotniczych 
Straży Pożarnych. 

Pani  Wójt  wyjaśniła,  że  na  ostatnim  spotkaniu  ze  strażakami  omawiano  kwestię 
gotowości jednostek OSP do wyjazdu. Na podstawie umowy zlecenie zatrudnieni są kierowcy – 
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konserwatorzy,  zdarzają  się  jednak  sytuacje,  w  których  dana  jednostka  OSP  nie  może 
wyjechać, z  powodu nieobecności zatrudnionego kierowcy. Aby uniknąć takich przypadków 
należy  umożliwić  wyjazd  do  zdarzenia  kierowcom,  z  którymi  nie  została  zawarta  umowa. 
Strażacy zaproponowali, aby zwiększyć ryczałt dla strażaka, który przyjmie obowiązki kierowcy. 
Maksymalna stawka to  19 zł.  Taki  kierowca przyjąłby odpowiedzialność za powierzony mu 
sprzęt. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Ad pkt. 4. 
Analiza sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stanowiskach awansu zawodowego.

Kierownik Referatu Oświaty Pani Karina Rogalska poinformowała, że zgodnie z Kartą 
Nauczyciela  organ  prowadzący  musi  dokonać  analizy  wydatków  na  wynagrodzenia  dla 
nauczycieli  za  ubiegły  rok.  Jeśli  w  danym  stopniu  awansu  zawodowego  nauczyciele  nie 
osiągnęli średniej, gmina jest zobowiązana do naliczania dodatku uzupełniającego. Analizując 
wydatki  minionego  roku,  należy  stwierdzić,  że  tylko  nauczyciele  stażyści  i  kontraktowani 
osiągnęli  średnie  wynagrodzenie,  określone  ustawą.  Największy  dodatek  uzupełniający 
otrzymają  nauczyciele  mianowani  –  dla  całej  grupy  zabrakło  9.966,58  zł.  Zgodnie  ze 
sprawozdaniem gmina Janowiec Kościelny wypłaciła w terminie do 31 stycznia jednorazowy 
dodatek uzupełniający w ogólnej kwocie 15.188,15zł. ‘

        Komisja z aprobatą przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

Ad pkt. 5.
Analiza i ocena informacji o stanie bezpieczeństwa i ochrony p. poż. na terenie gminy 
Janowiec Kościelny. 

Kierownik Stanisław Wrzeszczyński odczytał przedłożoną komisji informację o stanie ochrony 
p.poż. w gminie Janowiec Kościelny. W roku 2011 r. doposażono jednostki OSP:
Nowa Wieś Wielka – motopompa Tofatsu, węże, ubrania bojowe, sprężarkę,
Szczepkowo Borowe – węże, motopompę NIAGARA, hełmy, zestaw PSP R1, prostownik, 
Janowiec Kościelny – węże, mundury, 4 aparaty napowietrzne, zestaw medyczny PSP R1, 
meble,  kostkę  brukową.  Powyższy  sprzęt  został  zakupiony  ze  środków  pozyskanych  od 
sponsorów, ze środków budżetu gminy oraz dofinansowanych przez Urząd Marszałkowski i  
Związek OSP RP. Najpilniejszym zadaniem jest remont boksu garażowego w Szczepkowie 
Borowym. 

Komisja z aprobatą przyjęła przedstawioną informację. 

Ad. pkt. 6.
Protest  mieszkańców  miejscowości  Miecznikowo  -  Kołaki  przeciwko  planowej 
budowie wieży kratownicowej, służącej do przesyłania internetu szerokopasmowego 
wraz z infrastrukturą w mjsc. Miecznikowo – Kołaki.  

Kierownik Referatu Gospodarki Terenowej poinformował, że firma Profit Group wystąpiła do 
Wójta  z  wnioskiem  o  wydanie  decyzji  o  warunkach  zabudowy  dla  inwestycji  celu 
publicznego polegającej na budowie wieży kratownicowej, służącej do przesyłania Internetu 
szerokopasmowego w miejscowości  Miecznikowo – Kołaki.  Działka przez wiele  lat  była 
własnością  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  Skarbu  Państwa.  Wszczęto  postępowanie 
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administracyjne zmierzające do wydania tej decyzji, w związku z tym powiadomione zostały 
strony postępowania (właścicieli sąsiednich działek). Informacja została umieszczona także 
na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy oraz w Biuletynie Informacji Publicznej. Mieszkańcy wsi 
napisali protest przeciwko temu przedsięwzięciu. Przeciwnym jest również były dzierżawca 
tej działki, ponieważ przez długi czas zagospodarowywał tę działkę, a ta została sprzedana 
innemu nabywcy. Urbanista przygotowuje projekt decyzji o warunkach zabudowy. Wysyłając 
dokumenty  do  niego,  załączony  został  także  złożony  protest  z  prośbą  o  szczególne 
zbadanie sprawy pod względem ochrony środowiska. Z dokumentów nie wynika jednak, 
aby inwestycja  znacząco oddziaływała  na środowisko.  Wieża ta  będzie miała  24 metry, 
Internet przekazywany będzie na całą gminę. Nie występują przesłanki,  aby Wójt wydał  
decyzję odmowną w przedmiotowej sprawie. Podkreślił, że nad wydawaniem takich decyzji 
czuwa Wojewoda, i za każdy dzień zwłoki nakładane są kary finansowe. 

Ad. pkt. 7. 
Sprawozdanie  z wyłożenia do publicznego wglądu poprawionego projektu miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  wraz  z  prognozą  oddziaływania  na 
środowisko, obejmującego fragment obrębu geodezyjnego Napierki.

Pan Stanisław Wrzeszczyński odczytał  informację dotyczącą prawd i mitów na temat 
szkodliwości wiatraków.  Poinformował, że zastrzeżenia Wojewody zostały usunięte. Projekt 
uchwały przesłany był do uzgodnienia do wszystkich jednostek prawem przewidzianych. 

Pani Wójt zaproponowała, aby przed sesją – w trakcie spotkania  z sołtysami, zaprosić 
Pana Bylińskiego, skoro są osoby, które mają pytania bądź wątpliwości. 

Radny Ambroziński  zwrócił  się  z  prośbą o zbadanie sprawy w zakresie uzgodnienia 
lokalizacji wież elektrowni wiatrowej z Ministrem Rolnictwa 

Ad. pkt.8. 
Sprawy różne. 

Brak uwag. 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

      Protokołowała:        Przewodniczył:

  Monika Ławicka Andrzej Szczepkowski 
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